

重大事项 MAJOR EVENTS

一月 • January

1月3日，《中国金融》刊发进出口银行时任行长任生俊署名文章：以政策性金融之力推动高质量发展。

On January 3, *China Finance* published an article by Ren Shengjun, then President of the Bank, titled "Promoting High-Quality Development through Policy-based Finance".

1月24日至25日，进出口银行召开2024年全行工作会议。

On January 24-25, the Bank's 2024 Work Conference was held.

1月25日，进出口银行召开2024年党风廉政建设暨纪检工作会议、全行警示教育大会。进出口银行时任董事长吴富林总结2023年党风廉政建设，部署2024年重点任务。进出口银行驻行纪检监察组组长曾明子通报有关案件，就做好全行纪检监察工作作出部署安排。

On January 25, the Bank's 2024 Meeting on Party Conduct, Clean Governance and Discipline Inspection, as well as a Disciplinary Warning Education Meeting were held. Wu Fulin, then Chairman of the Bank, delivered a brief speech on the Bank's efforts to build a clean and honest organization in 2023 and outlined key tasks for 2024. Zeng Mingzi, Chief Inspector of the Discipline and Supervision Office of the CPC Central Commission for Discipline Inspection and the National Commission of Supervision of the PRC at the Bank, reported on relevant cases and provided guidance for the overall discipline inspection and supervision work of the Bank.

1月17日，进出口银行时任副行长张文才应邀出席欧盟成员国驻华经济金融参赞研讨会，围绕“中欧合作与共同发展”主题发表主旨演讲。

On January 17, Zhang Wencai, then Vice President of the Bank, was invited to attend a seminar with economic and financial counselors from EU member states in China, and delivered a keynote speech on the theme of "China-Europe Cooperation and Common Development".

1月24日，进出口银行时任董事长吴富林拜会来华进行国事访问的乌兹别克斯坦总统沙夫卡特·米尔济约耶夫并签署关于加强双方合作的谅解备忘录。

On January 24, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Uzbekistan's President Shavkat Mirziyoyev, who was on a state visit to China, and a Memorandum of Understanding was signed to strengthen cooperation between the two parties.

1月23日，进出口银行时任行长任生俊会见日本国际协力银行总裁林信光。

On January 23, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with Nobumitsu Hayashi, Governor of the Japan Bank for International Cooperation.

二月 • February

2月20日，世界银行宣布进出口银行时任副行长张文才出任世界银行常务副行长兼首席行政官。

On February 20, the World Bank announced the appointment of Zhang Wencai, then Vice President of the Bank, as Managing Director and Chief Administrative Officer of the World Bank.

2月28日，进出口银行时任行长任生俊会见马来西亚进出口银行代理行长兼首席执行官努尔巴育·卡西姆·昌。

On February 28, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with Nurbayu Kasim Chang, Acting President and CEO of the Export-Import Bank of Malaysia.

三月 • March

3月1日，进出口银行发布《政策性金融赋能虹桥国际开放枢纽专项方案》。

On March 1, the Bank released the *Special Plan for Empowering the Hongqiao International Open Hub with Policy-based Finance*.

3月25日，进出口银行与新华通讯社签署战略合作协议。

On March 25, the Bank signed a strategic cooperation agreement with Xinhua News Agency.

3月15日，进出口银行召开第三届董事会2024年第一次会议。

On March 15, the first meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

3月25日，进出口银行时任行长任生俊会见哈萨克斯坦交通部长马拉特•卡拉巴耶夫。

On March 25, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with Marat Karabayev, Minister of Transport of Kazakhstan.

3月19日，进出口银行副行长张劲辉会见哈萨克斯坦开发银行董事长马拉特•耶利巴耶夫。

On March 19, Zhang Shaohui, Vice President of the Bank, met with Marat Yelibayev, Chairman of the Development Bank of Kazakhstan.

3月26日，进出口银行时任董事长吴富林与国际货币基金组织总裁格奥尔基耶娃举行会谈。

On March 26, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Kristalina Georgieva, Managing Director of the International Monetary Fund.

四月 • April

4月9日，进出口银行与中国能源建设集团有限公司签署战略合作协议。

On April 9, the Bank signed a strategic cooperation agreement with China Energy Engineering Group Co., Ltd.

4月26日，进出口银行召开第三届董事会2024年第二次会议。

On April 26, the second meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

4月15日，进出口银行与亚洲开发银行学院签署谅解备忘录。

On April 15, the Bank signed a Memorandum of Understanding with the Asian Development Bank Institute.

4月28日，进出口银行与奇瑞控股集团有限公司签署战略合作协议。

On April 28, the Bank signed a strategic cooperation agreement with Chery Holding Group Co., Ltd.

4月16日，《中国金融》刊发进出口银行时任董事长吴富林署名文章：开启进出口银行服务对外开放新征程。

On April 16, *China Finance* published an article by Wu Fulin, then Chairman of the Bank, titled "Embarking on a New Journey of the Bank's Support for Opening-Up".

4月30日，进出口银行与深圳市前海深港现代服务业合作区管理局签署战略合作协议。

On April 30, the Bank signed a strategic cooperation agreement with the Authority of Qianhai Shenzhen-Hong Kong Modern Service Industry Cooperation Zone of Shenzhen.

五月 • May

当地时间5月7日，进出口银行时任董事长吴富林在巴黎会见法国能源集团首席执行官凯瑟琳·麦克格雷戈并签署《融资合作备忘录》以及相关项目融资条件清单。

On May 7, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Catherine MacGregor, CEO of ENGIE in Paris and signed a Memorandum of Understanding on Financing Cooperation along with a list of financing conditions for related projects.

5月16日，进出口银行时任董事长吴富林会见巴基斯坦副总理兼外长伊沙克·达尔。

On May 16, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Ishaq Dar, Deputy Prime Minister and Foreign Minister of Pakistan.

5月22日，进出口银行副行长张劲辉出席第三届亚洲基础设施投资银行东道国交流研讨会并发表主旨演讲。

On May 22, Zhang Shaohui, Vice President of the Bank, attended the Third AIIB-Host Country Engagement Workshop and delivered a keynote speech.

5月28日，进出口银行融资支持的柬埔寨金边市第三环线公路被命名为“习近平大道”，柬埔寨首相洪玛奈出席道路命名仪式。

On May 28, the third ring road in Phnom Penh, Cambodia, which was financed by the Bank, was officially named "Xi Jinping Boulevard." Cambodian Prime Minister Hun Manet attended the naming ceremony.

5月17日，进出口银行时任行长任生俊会见坦桑尼亚外交与东非合作部长贾努阿里·马坎巴。

On May 17, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with January Makamba, Minister of Foreign Affairs and East African Cooperation of Tanzania.

5月23日，进出口银行首席风险官李忠元会见非洲开发银行副行长哈萨图·恩塞莱。

On May 23, Li Zhongyuan, Chief Risk Officer of the Bank, met with Hassatou Diop N'Sele, Vice President of the African Development Bank Group.

5月30日，进出口银行与北京大学签署战略合作协议。

On May 30, the Bank signed a strategic cooperation agreement with Peking University.

当地时间5月9日，进出口银行时任董事长吴富林在内罗毕拜会肯尼亚总统鲁托。

On May 9, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with William Ruto, President of Kenya in Nairobi.

5月22日，进出口银行与联合国开发计划署签署谅解备忘录。

On May 22, the Bank signed a Memorandum of Understanding with the United Nations Development Programme.

5月27日，进出口银行时任行长任生俊会见国际货币基金组织第一副总裁吉塔·戈皮纳特。

On May 27, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with Gita Gopinath, First Deputy Managing Director of the International Monetary Fund.

5月，行刊《海外投资与出口信贷》连续第六年获得国家哲学社会科学文献中心年度经济学最受欢迎期刊奖。

In May, the Bank's *Overseas Investment & Export Credits* won the Most Popular Journal Award in Economics from the National Center for Philosophy and Social Sciences Documentation for the sixth consecutive year.

六月 • June

6月6日，国家副主席韩正在北京同巴西副总统阿尔克明举行会谈并共同主持中巴高层协调与合作委员会第七次会议，进出口银行副行长陈斌参加会议并与巴西财政部副部长罗熙丹举行会谈。

On June 6, Chinese Vice President Han Zheng held talks with Vice President of the Federative Republic of Brazil Geraldo Alckmin and they co-chaired the 7th meeting of the China-Brazil High-level Coordination and Cooperation Committee in Beijing. Chen Bin, Vice President of the Bank, attended the meeting and spoke with Tatiana Rosito, secretary for international affairs at the Brazilian Ministry of Finance.

6月27日，进出口银行召开第三届董事会2024年第三次会议。

On June 27, the third meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

6月6日，进出口银行时任董事长吴富林拜会巴基斯坦总理夏巴兹·谢里夫。

On June 6, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Shehbaz Sharif, Prime Minister of Pakistan.

七月 • July

7月4日，进出口银行成功举办第十二届中日韩泰四方研讨会。

On July 4, the Bank held the 12th CEXM-EDCF-JICA-NEDA Seminar.

7月11日，进出口银行时任行长任生俊会见巴巴多斯副总理兼交通、工程和水资源部长桑蒂娅·布拉德肖一行。

On July 11, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with Santia Bradshaw, Deputy Prime Minister and Minister of Transport and Works of Barbados.

7月29日，进出口银行时任行长任生俊会见乌干达信息技术和国家指导部部长克里斯·巴里奥蒙西。

On July 29, Ren Shengjun, then President of the Bank, met with Chris Baryomunsi, Minister of Information, Communication Technology and National Guidance of Uganda.

7月8日，进出口银行召开警示教育大会。

On July 8, the Bank's Disciplinary Warning Education Meeting was held.

7月22日，进出口银行时任董事长吴富林会见马尔代夫外交部长扎米尔。

On July 22, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Moosa Zameer, Minister of Foreign Affairs of Maldives.

7月30日至31日，召开全面贯彻党的二十届三中全会精神暨2024年全行年中工作会议。

On July 30-31, the Conference on fully implementing the guiding principles of the Third Plenary Session of the 20th Central Committee of the Communist Party of China on all fronts and the Bank's mid-year Work Conference for 2024 were held.

7月11日，进出口银行副行长陈斌会见沙特阿拉伯公共投资基金高级常务董事、全球资本融资负责人法赫德·赛义夫并见证签署合作备忘录。

On July 11, Chen Bin, Vice President of the Bank, met with Fahad AlSaif, Head of Global Capital Finance Division at the Public Investment Fund of Saudi Arabia, and they witnessed the signing of a Memorandum of Cooperation between the two parties.

八月 • August

8月7日，进出口银行召开第三届董事会2024年第四次

会议。
On August 7, the fourth meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

8月20日至21日，进出口银行时任行长任生俊在格鲁吉亚开展工作调研，期间拜会格鲁吉亚第一副总理兼经济和可持续发展部部长列文•达维塔什维利。

On August 20-21, Ren Shengjun, then President of the Bank paid a working visit to Georgia. During the visit, he met with Levan Davitashvili, First Deputy Prime Minister and Minister of Economy and Sustainable Development of Georgia.

九月 • September

9月2日，进出口银行行长王春英会见非洲进出口银行行长贝内迪克特•奥拉马。

On September 2, Wang Chunying, President of the Bank, met with Benedict Oramah, President of the African Export-Import Bank.

9月3日，进出口银行时任董事长吴富林会见乌干达副总统阿卢波。

On September 3, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Jessica Alupo, Vice President of Uganda.

9月4日，进出口银行时任董事长吴富林会见刚果（金）副总理兼交通部长让-皮埃尔•本巴•贡博。

On September 4, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Jean-Pierre Bemba Gombo, Deputy Prime Minister and Minister of Transport of the Democratic Republic of the Congo.

9月5日，进出口银行行长王春英拜会突尼斯总理马杜里一行。

On September 5, Wang Chunying, President of the Bank, met with Kamel Maddouri, Prime Minister of Tunisia.

9月4日，进出口银行行长王春英会见中非共和国总统图瓦德拉。

On September 4, Wang Chunying, President of the Bank, met with Faustin-Archange Touadéra, President of the Central African Republic.

9月5日，进出口银行副行长王康会见马里经济和财政部长塞努。

On September 5, Wang Kang, Vice President of the Bank, met with Alousséni Sanou, Minister of Economy and Finance of the Republic of Mali.

9月4日，在国家主席习近平和塞内加尔总统法耶的共同见证下，进出口银行时任董事长吴富林与塞内加尔经济、计划和合作部部长萨尔签署塞内加尔乡村打井二期项目贷款协议。

On September 4, in the presence of President Xi Jinping and Senegal's President Bassirou Diomaye Faye, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, and Abdourahmane Sarr, Minister of Economy, Planning and Cooperation of Senegal, signed a loan agreement for the Phase II of the Senegal Rural Water Supply Project.

9月4日，进出口银行副行长王康会见卢旺达财政和经济计划部长优素福•穆朗瓦。

On September 4, Wang Kang, Vice President of the Bank, met with Yusuf Murangwa, Minister of Finance and Economic Planning of Rwanda.

9月6日，进出口银行时任董事长吴富林会见南苏丹总统基尔。

On September 6, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Salva Kiir Mayardit, President of South Sudan.

9月6日，进出口银行行长王春英拜会科特迪瓦副总统蒂耶莫科•科内。

On September 6, Wang Chunying, President of the Bank, met with Tiemoko Koné, Vice President of Côte d'Ivoire.

9月7日，进出口银行时任董事长吴富林拜会尼日尔总理泽内。

On September 7, Wu Fulin, then Chairman of the Bank, met with Ali Mahamane Lamine Zeine, Prime Minister of Niger.

9月10日，进出口银行举办“3500亿•口行在行动”——高质量共建“一带一路”合作交流会。

On September 10, the Bank held a seminar on “CEXIM in Action to Facilitate the RMB350 Billion Financing Window”- High Quality Belt and Road Cooperation.

当地时间9月12日，国务院总理李强在迪拜出席中国—阿联酋工商论坛并致辞，进出口银行时任董事长吴富林在“共同投资愿景”专题研讨环节发言。

On September 12, Premier Li Qiang attended the China-UAE Business Forum in Dubai and delivered a speech. Wu Fulin, then Chairman of the Bank, spoke at the special session on “Shared Investment Vision”.

9月25日，进出口银行副行长杨东宁出席第21届中国—东盟博览会，并在2024年中国—东盟金融合作与发展大会上发表主题演讲。

On September 25, Yang Dongning, Vice President of the Bank, attended the 21st China-ASEAN Expo and delivered a keynote speech at the 2024 China-ASEAN Financial Cooperation and Development Conference.

9月26日，进出口银行召开第三届董事会2024年第五次会议。

On September 26, the fifth meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

十月 • October

10月13日，进出口银行融资支持的柬埔寨农村电网七期项目获评“一带一路”项下“小而美”能源国际合作最佳实践（绿色金融类），全国仅三家金融机构的项目获此荣誉。

On October 13, the Cambodian Rural Grid Extension Phase VII Project, which was financed by the Bank, was recognized as the best practice in the category of “small and beautiful” energy international cooperation under the Belt and Road Initiative focused on green finance. Only three financial institutions across the country received this honor.

10月15日，中国进出口银行与多边开发融资合作中心(MCDF)共同举办“世界银行贷款项目管理”培训班。

On October 15, the Bank and the Multilateral Cooperation Center for Development Finance (MCDF) jointly held a workshop on the “World Bank Policies and Practices of the Project Cycle.”

10月17日，进出口银行副行长王康会见瓦努阿图财政部和经济管理部部长约翰尼•科纳坡并签约。

On October 17, Wang Kang, Vice President of the Bank, met with Johnny Koanapo, Minister of Finance and Economic Management of Vanuatu, and signed a cooperation agreement.

10月25日，进出口银行在上海召开新闻发布会，发布为第七届中国国际进口博览会量身定制的“智融全球2024”专项金融服务方案。

On October 25, the Bank held a press conference in Shanghai to announce the “Zhi Rong Global 2024” tailored financial solutions for the 7th China International Import Expo.

10月29日，《人民日报》刊发进出口银行时任董事长吴富林署名文章：以深层次改革稳步扩大制度型开放。

On October 29, People's Daily published an article by Wu Fulin, then Chairman of the Bank, titled “Steadily Expanding Institutional Opening-up through Deep Reform.”

十一月 • November

11月1日，进出口银行与蒙古国财政部签署了额尔登布仁水电站项目和骨干网络拓展及加强无线电频率管控项目两份贷款协议，为中蒙双方政府重要外交活动增添务实成果。

On November 1, the Bank and the Ministry of Finance of Mongolia signed two loan agreements: one for the Erdeneburen Hydropower Plant Project and another for Expanding the National Backbone Network and Strengthening National Radio Frequency Monitoring. These agreements contribute to the practical outcomes of significant diplomatic activities between the governments of China and Mongolia.

11月6日，进出口银行与中国远洋海运集团有限公司签署战略合作协议。

On November 6, the Bank and China COSCO Shipping Corporation Limited signed a strategic cooperation agreement.

11月12日，《中国日报》刊发进出口银行时任董事长吴富林署名文章：China Eximbank backs BRI cooperation.

On November 12, *China Daily* published an article by Wu Fulin, then Chairman of the Bank, titled "China Eximbank Backs BRI Cooperation".

11月6日，在第七届中国国际进口博览会期间，进出口银行在上海举办“共促带路发展，共谱合作新篇——‘3500亿·口行在行动’”专场活动，并与多家企业签约。

On November 6, during the 7th China International Import Expo, the Bank hosted a special event in Shanghai called "Composing a New Chapter of Belt and Road Cooperation-CEXIM in Action to Facilitate the RMB350 Billion Financing Window." During this event, contracts were signed with several enterprises.

11月12日至14日，中国进出口银行在上海主办第29届亚洲进出口银行论坛年会，与各方围绕亚洲区域合作与全球经济一体化深入交流探讨，凝聚共识、共享机遇。论坛期间，中国进出口银行与马来西亚进出口银行、越南开发银行在上海签署框架合作协议；举办第三届中日韩三国进出口银行高层会议，中国进出口银行、日本国际协力银行、韩国输入银行共同参加本次会议；与复旦大学联合发布《亚洲发展报告》。

On November 12-14, the Bank hosted the 29th Asian EXIM Banks Forum Annual Meeting in Shanghai. During this event, participants engaged in in-depth discussions about regional cooperation in Asia and global economic integration, aiming to build consensus and identify shared opportunities. At the Forum, the Bank signed a framework cooperation agreement with the Export-Import Bank of Malaysia and the Vietnam Development Bank. The 3rd Three Exim High Level Meeting also took place, featuring collaboration with the Japan Bank for International Cooperation and the Export-Import Bank of Korea. Additionally, the Bank released the Asia Development Report in partnership with Fudan University.

11月6日，在第七届中国国际进口博览会期间，进出口银行在上海举办“‘链’接世界，‘智’惠全球”主题外资企业座谈会，并举办银企签约活动。

On November 6, during the 7th China International Import Expo, the Bank hosted a seminar on "Global Industrial Chain Development and Expertise Sharing with Foreign-funded Enterprises" in Shanghai. The event also included a signing ceremony between the Bank and participating enterprises.

11月22日，进出口银行乌兹别克斯坦代表处成立。进出口银行副行长杨东宁出席代表处开业仪式，并分别与乌兹别克斯坦副总理兼经济与财政部长库奇卡罗夫和乌兹别克斯坦投资、工业与贸易部长库德拉托夫举行会谈。

On November 22, the Uzbekistan representative office of the Bank was officially established. Yang Dongning, Vice President of the Bank, attended the opening ceremony and met with Jamshid Kuchkarov, Deputy Prime Minister and Minister of Economy and Finance of the Republic of Uzbekistan, and Laziz Kudratov, Minister of Investment, Industry and Trade of the Republic of Uzbekistan.

11月25日，进出口银行行长王春英会见法国开发署署长何睿欧并签署合作谅解备忘录。

On November 25, Wang Chunying, President of the Bank, met with Rémy Rioux, CEO of the Agence Française de Développement (AFD), and signed a Memorandum of Understanding on cooperation.

十二月 • December

12月2日，进出口银行召开第三届董事会2024年第六次会议。

On December 2, the sixth meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

12月17日，进出口银行与徐州工程机械集团有限公司签署战略合作协议。

On December 17, the Bank signed a strategic cooperation agreement with Xuzhou Construction Machinery Group Co., Ltd.

12月5日，进出口银行副行长杨东宁会见哈萨克斯坦交通部部长马拉特•卡拉巴耶夫。

On December 5, Yang Dongning, Vice President of the Bank, met with Marat Karabayev, Minister of Transport of Kazakhstan.

12月24日，进出口银行召开第三届董事会2024年第七次会议。

On December 24, the seventh meeting of year 2024 of the third Board of Directors was held.

12月15日，进出口银行深入传达学习中央经济工作会议精神研究部署贯彻落实举措。

On December 15, the Bank thoroughly studied the guiding principles of the Central Economic Work Conference and developed measures for implementation.